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Izola bi lahko bila Monte Carlo K ran berger

Izola na Žalost ni Monte Carlo, niti Las 
Vegas. Izola ni niti Portorož (kar je že 
dovolj žalostno). Kako torej privabiti 
ljudi v Izolo, ko pa je Manziolijeva 
palača sredi gradbišča in parkirišča, ko 
so plaže oddane v najem  zasebnikom , 
ki se zanje sploh ne zm enijo, ko 
gostinci ravnajo tako, kot se jim  zdi, 
ko...
M andrač je v sodelovanju s trgovci in 
gostinci pripravil predlog za podaljšanje 
delovnega časa trgovin in gostišč, tako 
da bi goste privabili v naše m esto tudi 
zvečer, ko je drugod že trda tem a. 
D odali sm o še druge ideje za olepšanje 
mesta, o tem  pa več na naslednjih 
straneh.

Nekateri so pričakovali, da bom o o P razniku pomladi, 
prireditvi s katero v Izoli naznanim o začetek turistične 
sezone, pisali že v prejšnjem M andraču. Pa si nism o 
dovolili te neprevidnosti, saj so bile em ocije preveč 
razgrete, glava pa prem alo trezna in razm išljujoča. zdaj, 
ko je od praznika m inilo  že 14 dni pa si lahko privoščim o 
nekaj uredniških ugotovitev.

Praznik pom ladi (tako kot ribiški praznik) že nekaj let ni 
več praznik nas Izolanov. To je navadna prireditev s 
katero skuša Izola 
privabiti v m esto večje 
število gostov in jim  
pobrati iz denarnic 
tisto, k a r  se pobrati še 
da. Po splošnem vtisu 
so bili tokrat ”Zrtve” 
predvsem severni 
Slovenci, saj so jih 
organizatorji dva 
dneva vabili z 
oberkrajener m uziko
ifi folkloro nasploh. O ...............
tem , da v ku ltu rnem  program u ni bilo sledu o prisotnosti 
Italijanov v tem  našem  m estu, da so nastopajoči sodili 
prej v prejšnje kot v to stoletje in, da je šlo za ta program  
k ar precej denarja iz občinske blagajne naj razmišljajo 
tisti, ki so to plačali in tisti, k i so pokasirali.

Prireditev so organizatorji letos skrčili na en sam  
prireditveni prostor (M andrač), tako da je bil sprehod ob 
obali en sam  dolgčas, saj ni bilo niti stojnic, ki bi sicer 
pritegovale pozornost. Večinoma so jih  odgnale visoke 
najem nine in m anjše število obiskovalcev. D om ači 
gostinci in trgovci niti pom islijo ne več na to, da bi 
postavili stojnico in skušali zaslužiti kakšen d inar več. 
R iziko je prevelik, saj jim  v prim eru  slabega vrem ena 
ostane zaloga, ki jih  potem  brem eni še nekaj mesecev. 
Tudi za red je bilo poskrbljeno bolj po domače. 
Avtomobili so vozili in parkirali na Velikem trgu celo 
med prireditvam i, da o dopoldanskem  in popoldanskem  
m anevriranju različnih m otoristov niti ne govorimo. 
Skratka, nam esto da bi s prireditvijo zaslužila jo je Izola 
še drago plačala. Toda, je že tako. O čitno m ora vsaka 
stvar propasti do konca, da jo  potem  obnovljeno vrnem o 
k življenju. Če je to sploh potrebno, seveda.

____________________________________________ Uredništvo

V tej številki še:
- SPOMENIK STOJI
- IDEE SENZA 

FRONTIERE
- MEHANO JE PRODAN
- CIK - CAK
- VELIKI MALI 

MATURANTI

ŠE 16 DNI D O  EVROPE
Č ez dobra dva tedna se bo začelo zares, 
plato pred in ob jadralnem  klubu pa je še 
vedno gradbišče, v m estu ni čutiti, da 
prihaja v goste dober del sveta, začenja se 
iskanje prvih krivcev za slabe priprave.



To je  Vaša rubrika, spoštovani bralci in pisci. V njej 
objavljamo pism a, ki jih  pošiljate na naš naslov z Zeljo, 
da jih  objavimo, saj bi z njim i radi povedali 
som eščanom  to in ono. Pisem  je kar veliko, zato Vas 
prosim o, da spoštujete sklepe časopisnega sveta, ki je 
sklenil, da objavljamo le pism a dolga do 40 tipkanih 
vrstic in tista, ki so podpisana ter oprem ljena z Vašim 
naslovom. Pisem  ne predelujemo, dovoljeni so le pripisi 
uredništva, poleg tega pa jih  tudi delno lektorsko 
bdelam o. Hvala za dosedanje sodelovanje.
P ism a še naprej pošiljajte na naslov:
M ANDRAC, Veliki trg 1, 66310 Izola s pripisom  PTT  
NOT DEAD ali le "P ism a bralcev”. Lahko pa jih tudi 
prinesete na uredništvo, saj sm o tam  bolj ali m anj od 
zore do m raka.

KARITAS ZA BIH

Delo v župnijski karitas se nadaljuje. 
Dnevi, ki so nam enjeni uradnim  
u ram  so vedno bolj živahni, 
obiskovalcev je vedno več. Nekateri so 
že naši stari znanci, vedno pa se po
javljajo novi obrazi ljudi, ki se nahaja
jo  v stiski. V zadnjem  času se je po 
večalo zlasti število beguncev iz BIH, 
ki ne prihajajo le po hrano in obleko, 
tem več tudi pa besedo tolažbe in 
strpnosti v poslušanju njihovih tegob. 
Prenekatera življenska zgodba tako 
beguncev kot naših dom ačih so
m eščanov je zelo žalostna. 
Poskušam o jim  odgovoriti n a  klic po 
pom oči, jim  olajšati skrbi, stisko in 
bolečino. Z  obleko sm o dobro založe
ni, pom oč v h ran i pa sm o prejeli iz 
"Slovenske karitas” Ljubljane, iz Itali
je in m ednarodne karitas Avstrije. V 
m esecu m aju  pa sm o zaprosili za so
delovanje tudi nekaj trgovin "N anos” 
in "Jestvine” ter D elam arisovo "M a
loprodajo”, kjer se v košaricah zbirajo 
prostovoljni prispevki. Vsem trgovi- 
nam  in darovalcem  v im enu pom oči 
potrebnih iskrena hvala. Izdatno po
m oč v konservah nam  je dodelil tudi 
D elam aris, tudi njim  iskrena hvala in 
priporočila za vnaprej.
Hvala tudi vsem , ki ste darovali v de
narju. Prispevke zb iram o še naprej d i
rektno ali preko ŽR  51400- 620- 63- 
82710 sklic na številko 205-16841-83 - 
Župnijski karitas Izola. Uradne ure še 
naprej ob ponedeljkih od 16-18 ure, ob 
četrtk ih  od 8-10 ure in petkih od 8-10 
in 16-18. K aritas naj bo živa v naši 
sredini: dom a, v družbi, m ed sosedi, 
na delovnem  mestu..., ko  bom o dajali 
in ko bom o prejemali. Enkrat bom o 
darovali, d rugič obdarovani. U čim o 
se SOLIDARNOSTI: da jaz potrebu
jem  tebe in ti potrebuješ mene.

Župnijski karitas Izola

ARHITEKTURA
ARHITEKTURI
Izjeme potrjujejo pravilo. Upamo, da boste 
tako razumeli našo odločitev, da kljub 
časovnim in prostorskim omejitvam po 
skoraj treh letih objavimo pripombe, ki jih 
je  arh. Tihomir Stepanov zapisal ob 
razgrnitvi zazidalnega načrta za območje 
izolske marine. In zakaj? Zato, ker člove
ku preprosto ne moremo zavračati vseh p i
sem, vseh protestov, vseh ugovorov itd,  
tudi če imamo še tako tehtne ugovore. Naj 
bo ta objava znak dobre volje, ki jo seveda 
pričakujemo tudi z  druge strani.
Izola, 28. XI. 1989
MEŠČANKE IN MEŠČANI IZOLE 
Oglašam se proti koncu roka druge javne 
razgrnitve predloga zazidalnega načrta Ma
rina Izola. Potihem sem upal, da se bo zgo
dil čudež in da nas bo "nekdo” rešil in da 
bomo dobili boljšo rešitev. Čudež se ni zgo
dil! Danes smo 28. novembra in v knjigo 
pripomb (ki je v dvorani SZDL) ni nihče 
vpisal niti besede. Glede na "majhen” odziv 
sodim, da prebivalci Izole ter širša stro
kovna in laična javnost ni bila seznanjena s 
predlogom in tistim, ki so bili seznanjeni 
niso dojeli teže, kaj predstavlja prikazana 
urbanistična rešitev ali pa so nas vsi 
"pustili na cedilu”. Zato vam bom kolikor 
zmorem objektivno in razločno razložil re
šitve razgrnjene dokumentacije in dodal po
jasnila k predlogu. Kljub temu, da nas je 
veliko sodelovalo ob prejšnji razgrnitvi in 
razpravah in da smo podali svoje pripombe, 
se prvotna rešitev ni bistveno spremenila. 
Opozorili smo na načelne, vsebinske, pro
gramske in konkretne pomankljivosti, na 
pomankljivosti kot so: pomanjkanje vsebine 
programa in načel za njegovo postavitev v 
tako veliko zazidalno območje, ki 
predstavlja praktično najlepši del nezazida
nega prostora Izole. Na nujnost, da bi se za 
program in stopnjo varovanja že obstoječih 
kvalitet morala predhodno izreči javnost, 
smo tudi opozorili. Opozarjam, da to ni 
bilo narejeno in da tak pristop ni pravilen. 
Enako, nisem dobil jasnega in odgovornega 
pojasnila o načinu izbire projektanta, konč
nega izdelovalca - avtorja - arhitekta, ki mu 
je zaupana taka odgovorna naloga. Ker se 
odločitve o rešitvah vrtijo v zaprtem krogu 
in se odgovorni nočejo odpovedati svojim 
odnosom do ureditve in rešitve v tem delu 
našega mesta in se tudi odpovedati odnosa 
do "svoje” naloge, zato se obračam na vas, 
meščani in meščanke, da tehtno razmislite

o tem, kakšen prostor se vam oblikuje ob 
tem zazidalnem načrtu.
Zgodovina se ponavlja tudi v malem in v 
kratki novejši zgodovini Obale se vse do 
danes ponavlja, da nam javno kažejo slabo 
pripravljene in nesmotrne, kakor tudi pov
ršno izdelane pomembne arhitektonsko ur
banistične dokumente! Priznam, da sem 
sam vedno stežka gledal in sodil o takih 
dokumentih, ostneš enostavno brez besed, 
zato še bolj razumem naše meščane, da o 
tem predlogu nimajo besed. Ampak 
vendar, tukaj gre za usodo našega mesta, 
za nevarnost degradacije našega lastnega 
življenja in nevarnost degradacije in propa
da našega lastnega okolja. In zato moramo 
zbrati moči, da povemo, kaj mislimo. 
Upam, da so mimo časi "svinčene 
kulture” in "diktature” v imenu ljudstva!

Izola je mesto z najugodnejšimi možnost
mi na Obali, da v neposredni bližini stare
ga mestnega jedra, na še nepozidanih pov
ršinah v smeri proti Simonovem zalivu, v 
neposrednem kontaktu z morsko obalo, 
ponudi obiskovalcu možnost in izziv, da s 
rpostorskim posegom to območje ustrezno 
ovrednoti in teh možnosti Izola ne bi sme
la zapraviti. Kajti samo, če bomo to okolje 
prvenstveno uredili tako, da se bomo sami 
v njem ugodno počutili vseh dvanajst me
secev, ko v njem bivamo, potem bo to 
okolje privlačno in ugodno tudi za 
obiskovalvca in turista, ki bo svoj oddih 
preživel v tem okolju in ki ga želimo pri
tegniti, da bi "investiral” v to okolje. Prav 
zato meščani ne bi smeli biti ravnodušni in 
apatični do posegov v ta prostor - prav to 
nam je v Primorskih novicah, ob razgrnit
vi predloga za parkirno hišo v Piranu oči
tal avtor članka arhitekt Vatovec. Ponovno 
poudarjam, da gre pri predlagani pro
storski rešitvi za usodo našega mesta, za 
posege, ki bodo bistveno spremenili stanje 
v zahodnem zalivu Izole, pri čemer sta 
možni dve alternativi: - ali da s primerno 
prostorsko ureditvijo ta prostor valorizira
mo, odpremo in ga s tem približamo tako 
prebivalcem mesta kot tudi drugim upo
rabnikom - ali da s posegom, kot ga 
predvideva načrtovalec, ta predel še bolj 
izključimo iz uporabe, kot je danes 
izključen zaradi ovir, ki jih predstavlja na 
obali zgrajena tovarniška in delavniška 
območja.
Ali smo tako zlahka pozabili na vse usme
ritve, ki smo si jih pri snovanju marine 
zastavili v letih 1974-77 in ker je s spreje
mom odloka in pravilnika tudi potrdila 
Skupščina občine Izola?!? Naj jih na 
kratko naštejem: - oblikovanje območja 
centralnih mestnih funkcij upravno druž
benega značaja na območju med Kidriče
vim nabrežjem in objektom Gostinske šole 
- upravno servisni del Marine na nasipa
nem dehi terena ob Argu - center vodnih 
športov z ustrezno prilagojeno maritimno 
ureditvijo v parku Arrigoni - izvedba in 
ureditev sprehajalne peš-poti proti Simono
vem zalivu - ureditev dovozov na ta način, 
da se maksimalno izloči moteči motorni 
promet iz tega območja. Predlagam nov os
nutek zazidalnega načrta, saj vsa ta kon
ceptualno sprejeta stališča Skupščine obči
ne Izola dobesedno negira.

(Se nadaljuje)

Prišli smo v obdobje lune in ribiči zdaj 
zlepa ne g rejo na moije, saj vedo da bodo 
za nafto porabili več kot bodo potegnili iz 
vode. Kljub vsemu najs povemo, da bomo 
15. junija doživeli delni lunin mrk (ob 5 uri 
in 51 minut), ter 30. junija popoln sončni 
mrk, ki pa ga pri nas ne bomo videli 
Sonce vzhaja od 5 uri in 5 minut in zahaja 
ob 20 uri in 42 minut. Proti koncu meseca 
bo začelo vzhajati malo kasneje, zato pa bo 
tudi zahajalo blizu 21. ure.
Še nasvet za tiste ribiče, ki so že presedlali 
med kmete: Vinograid zavarujte pred 
peronosporo, če imate vino ga pretočite od 
2. do 7. in od 16. do 29. junija.
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(D M ) Še dobrih 14 dni in zavihrale bodo zastave, slišati bo 
him no, udeleženci svetovnega prvenstva v  jadranju za 
razred  Evropa se bodo zbrali p red  gostinskim  šolskim  
centrom  m , kjer bo tudi slavnostna o tvoritev prvenstva. 
Prvenstvo bo odprl predsednik Milan Kučan, k i je  tudi 
njegov pokrovitelj, ob njem  pa se bodo zagotovo zbrali vsi, 
k i  im ajo  kakršnokoli povezavo s športom  in tu rizm o m . To 
j e  tudi glavna značilnost te prireditve, sa j bodo tekmovanja  
potekala v  glavnem  daleč od  oč i tistih s kopna, vse drugo 
dogajanje pa bo, tako ali drugače, povezano z  m estom  in 
vsem i, k i  v  njem  živ im o .
Če b i poslušali le m im oidoče Izolane bi se težko  otrseli 
vtisa, da priprave na prvenstvo  niso potekale tako, da bi 
m esto zares zaživelo  s prvenstvom . Organizacijski odbor, k i 
deluje ž e  več ko t leto d n i k r iv i za to občino, na občini 
pravijo, da so priprave potekale preveč ",skrivom a” in, da so 
se organizatorji zares zm iga li šele pred  nekaj meseci. 
Rezultat j e  na dlani: M esto od  prvenstva ne bo im elo  veliko. 
Republika s i je  nam reč oprala roke in zategnila blagajno, za 
trženje je  bilo prem alo  časa, dogovori s  T V  so se vlekli do 
pred  kra tkim , vse akcije so bile tempirane tako, kot da je  
prvenstvo  v  s lu žb i nastajajoče m arine in  ne obratno.
Lahko je  b iti pam eten  in ocenjevati dogajanje s strani, 
vendar ne m orem o  m im o  tega, da na žalost še ni 
spom inkov z  oznakam i prvenstva, da v trgovinah n i m ajic  
ali kapic z  o znakam i prvenstva, da nism o na ta račun 
uredili n iti ene fasade, n iti enega trga ali ulice.
Še najm anj težav bo s  sam o organizacijo tekmovanja, sa j 
im ajo  organizatorji veliko izkušen j in tudi tekm ovalci 
obetajo dobre rezultate. M ed tistim i slovenskim i jadralci, k i  
lahko jro seže jo  b lizu  vrha sta tudi dva Izolana: M A U R IZIO  
B E N Č IČ  p r i fantih in VESNA D EKLEVA p r i Dekletih. 
M im ogrede, njena kandidatura za O lim pijske igre še ni 
povsem  izničena, sa j se je  prebila na 3. m esto interne 
jadralne lestvice kandidatov in, glede na to, da nekateri 
drugi športn iki ne izpolnjujejo norm  se lahko zgodi, da bo 
m ed  p o tn ik i za Barcelono.
Seveda si bo s  posebn im i plovili m ogoče ogledati 
posam ezne regate, tekm ovanje pa bo spremljala tudi 
T V  Ljubljana in neka j posnetkov bo šlo tudi preko  
Evrovizije v  svet.
Vrnim o se k  prired itv i na kopnem . Osrednje prizorišče bo  
G ostinski šolski center, kjer bodo delovale vse službe  
prvenstva, na parkirišču p r i šoli bo tudi osrednje prizorišče  
za večerne ku lturne prireditve, tekm ovalci pa bodo  
nam eščeni v  okolici kluba in b ližjih  hotelih.
Izolo skušam o uveljaviti ko t M esto z  nasm ehom . Potrudimo  
se vsa j toliko, da bodo tekm ovalci in njihovi spremljevalci 
zares dobili občutek, da sm o  veseli njihove prisotnosti v  
našem  m estu.

IDEe senZA FRONTiere
Dopo il buco nell acqua (juest anno con il Marina, ecco che a 
Isola viene oggi offerta un altra possibilità’ di crescita economi
ca. Può’ diventare giardino zoologico per bestie rare, oppure 
magazzino per le stesse già’ imbalsamate. Glielo offre la nuova 
legge italiana sulla tutela delle bestie rare, legge che costringe i 
cittadini italiani a denuncare il possesso di pellicce, scarpe, 
borsette e altro che direttamente o indirettamente contri
buisca alla distruzione del mondo faunistico. E conoscendo 
la razza italiana, visceralmente legata al saggio "fatta la legge, 
trovato l’inganno”, pur di non liberarsi dei suoi tanto amati an
imali, andra’ certamente a cercarsi un "parcheggio” per gli 
stessi all’estero.
E Isola ha tutte le carte in regola per diventarlo. E’, infatti, a ri
dosso del confine italiano e non e’ sommersa da bestie rare. 
Anzi, e’ particolarmente ricca di quelle comuni, quelle diffusis
sime, soggette a rapide moltiplicazioni, quelle che balzano da 
ognidove con tutta la loro fierezza ogniqualvolta si decida di 
dare lustro a qualche scantinato di cittavecchia. A dire il vero 
qualcuno dei nostri concittadini e’ preocupato di quanto succe
de in Italia. Ha paura che detta legge non prendesse vigore an
che dalle nostre parti e questo per quanto concernono, sopratut
to, i coccodrilli.
State tranquilli, cittadini isolani, la legge in capitolo vuole tute
lare le bestie e non gli oggetti a forma delle stesse. Cosi’ le 
vacche a forma di coccodrillo, cioè’ le scarpe con suole 
scollate, oggetti molto diffusi per le nostre contrade, sono fuori- 
lista. Perciò esibitele, senza alcun timore.

Gianfranco Siljan

SPOmenIK stoji
Postavili so ga pred dnevi, zavzetem delu župana Zvonka 
slavnostno pa odkrili v četrtek Grahka in odbora, ki ga je vo- 
zvečer v prisotnosti mnogih dii, končno le dobili nazaj v 
Izolanov in uglednih gostov, Izolo.
saj ima spomenik bogato zgo- Obnovo in postavitev spomeni- 
dovino, ki je vredna pravega ka so denarno omogočili: Istra- 
kulturnega trilerja. Spomenik, benz, Adriatic, Casino, Jestvi- 
ki je delo znanega koprskega na, Draga, Doroplastika, IS 
kiparja Oresta Dequela, ki je SO Izola in Skupnost Italijanov 
bil eden najboljših učencev Izola, material so prispevali: 
prof. Smerduja in sodelavec ter Stavbenik, 2. oktober, Djulaga 
prijatelj Jožeta Pohlena. Sve- Harbaš in Dragan Rangelov, 
tovno slavo je dosegel med načrt za postavitev spomenika 
svojim bivanjem in delom v pa je brezplačno izdelal atelje 
New Yorku, kjer je tudi um rl arhitekta Marjana Vrabca.
Kip je izdelal po naročilu Izo- Spomenik je postavljen sredi 
lanov koncem štiridesetih let, parka spominov (med pokopa- 
potem pa se je farad i nera- Uščem, bencinsko črpalko in 
zumljivega kulturniškega po- ladjedelnico), na otvoritvi pa so 
silstva) selil z odpada na dali pobudo, da bi ga poimeno- 
odpad, dokler ga nismo, ob vali: SOLIDARNOST



ISOLA., citta 
del soRRISO

Občinska vlada zaseda ob torkih. Takrat se 
kuhajo taksne in drugačne ideje, sprqemajo 
dobri in manj dobri odloki, pripravlja dobro 
in manj dobro gradivo za skupščino. Torki 
so novinarsko zanimivejši od skupSčinskih 
četrtkov, saj so razbremenjeni procedural
nih zapletov. In kaj so mleli na zadnji seji 
izvršnega sveta?
-Za sejo skupščine so pripravili nov odlok o 
namembnosti luke in odnosih do 
upravljalca. Odlok v bistvu razveljavlja že 
sprejeti odlok in ga dopolnjuje z mnenji in 
pripombami iz republiških pisarn. V bistvu 
gre za to, da upravljalec ne dobi marine za 
vse večne čase in da bo območje marine 
po 50 letih spet v lasti občine, medtem pa 
mora upravljalec plačevati 2 odstotka dobič

ka občini. Bolje je razdelan tudi odnos 
med javnim interesom (interes občanov) 
in upravljalcem (Marinvest), razširijo se 
mqe javne luke itd. Pomembno je tudi to, 
da oidlok vsebuje zahtevo, da mora 
upravljalec upoštevati vse mednarodno 
veljavne standarde s tega področja. 
-Obravnavali so predlog Mandrača in 
trgovcev ter gostincev o podaljšanem de
lovnem času med Svetovnim prvenstvom. 
Izvršni svet je predlog podprl, čeprav 
trgovci že doslej niso imeli omejenega de
lovnega časa. Predlog govori o tem, da bi 
bile trgovine odprte najmanj do 22, lahko 
pa do 23. ure. Gostinski lokali bi lahko 
bili odprti do 24. ure. IS bo predlog odlo
ka še dodatno razdelal.

Che bel giorno!
Il sindaco era allegro.
L ’ispettore com unale era dimagrito  
tanto che girava p e r  le calli in alta un i
forme.
S u l m olo i pescatori cantavano e d istri
buivano pesce bianco a ch i capitava.
Il vino aveva subito un clamoroso calo 
di prezzo .
I nego z z i  traboccavano.
Una lacrimuccia m i bagnava il viso. S o t
to c ’era un senso di nostalgia 
” Addio ai tem pi quando p e r  trovare 
qualcosa s ’infilava la bottega del 
lasciapassare”.
Le strade,
lastriciate a nuovo, pullulavano d i gente 
che parlava tutte le lingue d i questo 
mondo.
II Marina ci offriva  un m osaico di 
bandiere che si specchiavano in un 
m are cristallino.
Il Piazza grande la fontanella rin 
frescava il giardinetto che la circonda. 
A ll’interno di Casa M anzioli s i proge
ttava il restauro di Palazzo Besenghi. 
Sulla rifatta facciata della chiesa di S. 
Maria di Haliaetum imperava un invito 
ai fedeli a partecipare alla S. Messa. 
M adonna!
M i sono alzato.
Ero tutto sudato.

G ianfranco Siljan

LIBERALNO DEM OKRATSKA STR A N K A
Stranka je v družbenopolitičnem zboru občinske skupščine 
podala naslednjo pobudo:
-Predlagamo, da se ukine Praznik pomladi, ker se je že 
izživel, namesto tega bi v naslednjem letu denar namenili za 
kvalitetnejši program in celotno organizacijo Ribiškega 
praznika. Zavzemamo se za natečaj za izbor organizatorja 
praznika.

SOCIALDEM OKRATSKA STR A N K A

Tihomir Stepanov nas je opozoril na predlagane pobude v 
občinski skupščini:
- ureditev prehoda za invalide med Lonko in sprehajališčem 

na Kidričevem nabrežju
- ureditev promet od Kidričevega nabrežja do Svetilnika
- ureditev dostopov za invalide v vseh delih mesta
- ureditev zelenic in otroškega igrišča v Kraški ulici

SLOVENSKI K RŠČANSK I DEMOKRATI
V zvezi s polemiko Starman:Bavčar so sprejeli naslednjo izjavo:
- da slovenski parlament takoj določi državno komisijo, sestavljena 

iz članov vseh parlamentarnih strank in razišče primer
- da zaradi zaščite dokazov nemudoma odstranijo z delovnega 

mesta tako ali drugače vpletene osebe, dokler primera ne bi 
razjasnili

- da ugotovi, če so še kje v Sloveniji delali podobno kot v Kopru
- da se zaščiti policista, ki je posredoval dokaze
- da o ugotovitvah raziskave stalno obvešča javnost

DEMOKRATSKA ST R A N K A
Komljanec Evgenij je opozoril:
- v kratkem bo izšla prva številka časopisa Demokracija, v 

katerem bo tudi zapis o izolski marini in stališčih stranke do 
tega projekta. Časopis bo brezplačen in na voljo tudi 
Izolanom

- trgovina Astiba na Kidričevem nabrežju je na eni najboljših 
lokacij v Izoli, vendar je zaprta, zato predlagajo, da se ji 
dodeli nova namembnost

ST R A N K A  DEM OKRATIČNE PRENOVE
V stranki so se odločili, da je za stike z mediji zadolženo 
predsedstvo, ki pa v dneh pred izidom Mandrača ni zasedalo.

NARODNA DEM OKRATSKA STR A N K A
Na zadnjem sestanku izvršilnega odbora naše stranke smo sklenili, 
da bomo z veseljem sodelovali s kratkim i prispevki o našem dela 
Prepričani smo, da občane še kako zanim a delo in stremljenja 
strank, saj pluralna demokratična družba temelji prav na njih. Prav 
je, da se vsaka stranka javno opredeli do slehernega problema v 
občini. Samo na tak način bomo zainteresirali ljudi, ki še vedno 
stojijo ob strani, da bi čim  več občanov ustvarjalo življenje v našem 
lepem m esteca

SOCIALISTIČNA ST R A N K A  SLOVENIJE
Predsednik Miran Žlogar nas je obvestil, da trenutno urejajo 
sedež stranke v Plenčičevi ulici št.3 (bivša stavba DPO). Ko 
bodo prostori urejeni pa bodo obvestili tudi o uradnih urah in 
posameznih akcijah stranke.
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Ugibanj je konec. Novi lastnik M ehana je postala koprska 
družba za finančne operacije FINOR. 29. m aja so kupci 
sklenili pogodbo o odkupu stečajnega dolžnika, nekaj dni 
kasneje pa so poravnali kupnino v znesku 13 miljonov 
m ark. Z  odkupom  M ehana je sicer prišlo do sprem em be v 
lastnini in s tem  do norm alnih  pogojev za poslovanje, saj 
se partnerji tako dom a kot v tujini ne želijo pogovarjati s 
podjetjem, ki nosi oznako v stečaju. Da bi se izognili 
nesporazum om , je  M ehano ustanovil družbo  za trženje 
M chanotehnike, ki je lani za stečajnega bolnika opravila 
za 22 m iljonov m ark prom eta. "Sprem em ba lastnine pa ne 
pom eni nič drugega, kot iskanje najboljših rešitev za oživi
tev nekaterih programov, ki sm o jih  v Mehanu že im eli in 
iskanje novih, na kar sm o m orali v letu in mesecu dni, ko
likor je terjal stečaj, pozabiti”, m i je ob obisku v M ehanu 
povedal stečajni upravitelj, po novem  v.d. direktorja Atilij 
Vuk. Kljub tem u, da večjih težav pri prodaji igrač ni, saj 
se denim o program  pisalnih strojev in elektirčnih vlakov v 
Italiji in na A m eriškem  trgu, kjer so s 60 odstotki pro
izvodnje, dobro prodaja - tako pa bo še najm anj pet let - pa 
so v M eahnu naredili nove korake na grškem  in vzhod
noevropskem  trgu. Poskus se je obnesel, to pa pom eni, da 
je njihova prisotnost na konvertibilnih trgih že presegla 90 
odstotkov. Ocenjujejo pa, da bodo letos prav tako iztrži
li 22 miljonov m ark.

Kdo je  pravzaprav družba Finor, k i  se ko t zadnja p o 
javlja ko t kupec pod je tij v stečaju? O dgovor je  v tesni 
povezavi s koprsko banko, k i  je , da bi zavarovala svoje 
interese do do lžn ikov in hkrati ohranila vitalne dele pro
izvodnje, ustanovila pred d vem i leti FINOR, d.o.o. - 
družbo  za finančne operacije. Na to družbo  je  prenesla 
tudi vse pravice iz  terjatev. Koprski Finor je  doslej 
odkupil Vina Koper, Tomos, Krasm etal Sežana in na
zadnje izo lsk i Mehano. Pri od ločitv i za nakup Mehana 
je  imela največjo težo  prav izvozna  naravnanost 
izolskega podjetja. 13 m iljonov m ark si je  Finor izposo
dil od  koprske banke, 90  odstotkov vplačanega zneska  
pa se preliva v stečajno maso (delež bančnih terjatev do 
mehana je  90 odstotkov), kar pom eni, da bo banka po  
tej p o ti prišla do denarja in preko Finorja do lastništva 
celotnega prem oženja Mehana. Finor pa bo ob ugodne
jš e m  trenutku  prodal M ehano novem u kupcu. To pa p o 
m eni, da je  Finor s sedanjo finančno transakcijo p a m et
no naložil sredstva, k i  se bodo ob p m d a ji lastništva še 
dodatno oplemenitila.

s  4  *

Sicer pa se v M ehanu že pripravljajo na povečan obseg 
naročil. G lavna sezona se začenja koncem  julija in traja do 
zadnjega oktobra. V tem  času bodo za določen čas - treh 
mesecev zaposlili do 50 delavcev. Sicer pa je v M ehanu za
poslenih le 600 ljudi, k a r  je 3 krat m anj kot pred leti. Z  no
v im  lastništvom  je F inor om ogočil redno zaposlitev 400 
delavcem, 200 pa je zaposlenih za določen čas!! Rad bi 
poudaril, da se osebno zavzem am , da se om ogoči redka 
zaposlitev vsem , kajti prepričan sem , da je za sedanji 
obseg proizvodnje število 600 ljudi najoptim alnejša rešitev. 
Ne želim , da bi trenutna razporeditev delavcev za določen 
čas negativno vplivala na proizvodnost, k a r je ponekod že

čutiti. Naj tudi bralci M andrača vedo, da bom  
nesporazum e okrog zaposlitve v kratkem  rešil ugodno za 
vse zaposlene”, je povedal Atilij Vuk. V M ehanu, kjer se 
bo stečaj za poravnavo dolgov dobaviteljem iz stečajne 
m ase še nadaljeval, so tudi povedali, da bodo poplačali (v 
revalorizirani vrednosti) neizplačani OD vsem zaposlenim  
iz februarja 90. V stečajno m aso - 13 miljonov m ark - so 
vključene tudi zahteve. Vsekakor razveseljiva novost za vse 
nekdanje is sedanje delavce M ehana, saj je vsak dolar še 
kako dobrodošel.

Na kupce čakata še dva stečajna bolnika. In m ed tem , ko 
so  v Mehanu uspeli najti kupca, se na to po tezo  
pripravljata še dva izolska stečajnika: D rugi oktober in 
Ferrotehna. Trenutno im a največje m o žn o sti izolska  
popravljalnica ladij D rugi oktober, sa j so se upniki že  
dogovorili, da bodo zbrali 7 m iljonov m ark kupnine. Isti 
upniki pa so že  ustanovili d ružbo  slovenska ladjedelnica. 
Vse kaže, da bodo svojo zam ise l o odkupu  uresničili še v 
tem  m esecu. Tudi za  to, ke r  so rezultati poslovanja 
ladjedelnice vzpodbudni in kar je  v tem  trenutku še bolj 
pom em bno  - dela je  ladjedelnici več, kot lani v  tem  
času.
M anj vzpodbudne vesti prihajajo iz  ferrotehne, kjer  
bodo v teh dneh ponovno poskusili s prodajo na 
koprskem  tem eljnem  sodišču. Vrednost trg. podjetja je  
padla na 4 m iljone mark. K ot nam  je  povedal stečajni 
upravitelj Ferrotehne, Marjan Flego, ni znakov, da bi 
podjetje prodali. Pa tudi če b i bili, se ne sm em o  preveč  
zanašati na devize, sa j sm o  bili že  dvakrat prevarani. V  
p rvem  prim eru  je  odpovedala koprska Jestvina, v 
drugem  pa celjska Kovinotehna. Morda bo zadnji poskus  
le obrodil sadove. Čas b i že  bil za ponovno oživ itev  
ferrotehne, sa j so pogoji za trgovsko dejavnost na tem  
prostoru  več ko t idealni, j e  sklenil svoje m isli Marjan 
Flego.

(VO) Z  Ribo je tako kot s tu rizm om  - povečano 
povpraševanje in m anjša izbira, n am  je povedal Ljubo 
Pevec, najem nik delam arisove ribarnice v Izoli. Nekdanji 
poslovodja je po 12. letih dela v ribarnici, sklenil najem no 
pogodbo z D elam arjem  in tako že dobro leto dela na svojo 
roko. Skupaj z M arinom  R adm anom  si prizadevta, da bi 
k a r  najbolje ugodila zahtevam  kupcev. G re predvsem za 
dom ačine in kot pravi Ljubo, se krog kupcev povečuje. Če 
so bile pred leti m ed staln im i kupci starejše ženice, se je 
struk tu ra v zadnjem  letu sprem enila, saj prevladujejo 
mladi. Prav tako opažam , da im a pri nakupu največji 
vpliv prav m oč denarja, ki ga v Izoli ni veliko. Ljudje 
povprašujejo po ceneni plavi ribi. So pa tudi izjeme, ko si 
kupci privoščijo belo ribo, školjke, rake. Trenutno je  izbira 
velika in raznolika. Večji del blaga dostavljajo iz 
D elam arja, nekaj pa odkupim  tudi od ribičev. Prava 
sezona prodaje se začne koncem  junija, z začetkom  
sezone, ki pa je skrom nejša s ponudbo, saj rib, zaradi 
višjih tem peratur; ni ravno veliko. V Pevčevi ribarnici 
poznajo in tudi radi razkrijejo skrivnosti za pripravo ribe. 
Velja poskusiti.
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CVETJE ZA LEPŠE MESTO
Zgodilo se je na hitro, morda Se nekoliko prehitro. Najavili smo 
akcijo brezplačnega razdeljevanja cvetja, ker pa se je tisk 
Mandrača nekoliko potegnil, smo akcijo prestavili za 2 dneva. 
Kljub tej neprijetnosti smo 1500 lončnic razdelili 326-tim do 
mačinom vseh starosti in zdaj čakamo, da se bo to cvetje 
razkazovalo na oknih in balkonih našega mesta. Akcija je uspe
la, upamo, da tudi cvetje ne bo ovenelo.

Akcija cvetje za poletje je  bila zelo spodbudna, samo kaj, ko smo 
prepozno prejeli Mandrač. Akcija je  potekala 26.5.92, ko vsi še 
nismo dobili Mandrača. Torej akcija ni bila namenjena vsem. À 
saj, vsaj zame, to niti ni toliko pomembno. Tudi če dam roke na 
okna, tega ne bi nihče opazil, ker m i dve okni popolnoma 
cm Ki tv ata ga iaÌM  iti %Jt ra t  r i / v a ,  k.» ata tat Ct iikj iuttyj\*ni.

Krajevni skupnosti sta zelo znani a jih prav zavestno podpira in 
je  proti kakršnemukoli ukrepanju. Z  vsemi dosedanjimi 
razočaranji bi bila zadovoljna, če bi vsaj ta članek objavili v 
Mandraču. Upam, da ga boste.

Šabanovič Stojanka 
Kosovelova 38, Izola

cIK-cAK
Delamaris se je odpovedal ribam! Tako se vsaj zdi, glede na to, da so 
se odpovedali gostišču na Lonki. Tako je izginil še edini lokal, kjer 
smo si Izolani lahko privoščili cenejšo ribo v poletnih večerih. Lokal 
je vzel v najem zasebnik iz Šmarij.
Tudi legendama Pivnica odhaja na smetišče zgodovine. Pri UTP Belse 
dere sicer pravijo, da ni čisto tako, vendar je res, da bo namesto kla
sične pivnice tam  v kratkem  obnovljen lokal s slaščičarskim do
datkom. Sladoled in pivo pa nekaterim  preprosto 
ni dobra kombinacija.
Polzasebna je postala tudi nekdanja Mlečna. Mlinotest je v sodelovan
ju  z zasebnikom lokal prenovil in ob šestih zjutraj so klošarji čisto 
zmedeni, uradniki pa v paniki, ker ni več lokala za jutranjo "koreto”. 
Globus film  si je malo po svoje razložil dovoljenje za postavitev m iz 
pred kinodvorano. Dr Zal se je dovoljene kvadrature a jih je postavil 
tako, da je onemogočil prehod pešcem. Stvar je  v reševanju.
Poceni malice in kosila so pri Nanosu in v Solati. V slednji so porcije 
močnejše, zato pa so prti bolj umazani.
Čeprav Jugoslavije ni več so pri Dorotu še vedno najboljši čevapčiči v 
državi. Država je sicer manjša, čevapčiči pa so ostali isti kot lani.
Elica (bife Kraljica) je odkrila, da im a celo vrečko bankovcev po 1 in 
2 tolarja. Njenemu finančnem u posredniku, ki jih je odnesel na SDK 
so povedali, da jih ne sprejemajo, ker so še vedno piačilno sredstvo. 
Gostilničar na svetilniku im a nov hobi. Zbira nam reč kazni v viši
ni 2500 Sit. Doslej jih im a Ze 12, vse pa je dobil zato, ker je bil lokal 
odprt po 22.uri.
Pri ftediju  so slogan Mesto z nasm ehom  razumeli narobe. Pri njih 
velja slogan Mesto s sm ehom  in to glasnim , pa še po dovoljeni uri. Da 
bi bil smeh še bolj zdrav mu pomaga še harmonika. Sosedje najavljajo 
tožbo.

VIDEO JONATHAN 
PRVIH 10 

MESECA JUNIJA
1.NEW JACK CITY-A
2.HOOK-F
3X)EATH WARRANT-A
4.NOTHING BUT TROUBLE-K
5.JFK-A
6.ADAMS FAMILY-K
7.M1SERY-G
8COLLEGE K1CKBOXERS-A
9.NATIONAL LAMPOON’S-K

10.LA BAMBA-M 
FRANČEŠKIN BOJAN A-akcijski.F-fantastikajT-thriller,

Istrska vrata 4 K-komedija,G-glasbeni

cTK-cAK
Pa ga bomo imeli! Tako bi lahko rekli ob intenzivnih pripravah 
lokacijskih dokumentov za plinovod od plinarne Izola do tovarne 
Delamaris v Tovamilki ulici z odcepom proti Kosovelovi ulici. 
Investitor BUTAN PLIN Ljubljana bo z investicijo preko 10.000 000 
SLT pripeljal po ceveh PE 225x13,4 plin do kotlovnice tovarne 
Delamaris. Tako se nam obeta, da bo stari del mesta po več kot 35 
letih imel možnost priklopa na mestni plin.
Zamenjava vira energije v kotlovnici tovarne Delamaris bo 
prinspevala, 27 k rat ni zmanjšavi emisije v prostor, kot je pri 
uporabi kurilnega olja.

Rešitve v zvezi z morsko njivo so še naprej v obdobju Stand-by. 
Tega je nekaterim ribičem dovolj zato so se evidentirali kot 
interesenti za obdelavo oljčnih nasadov. V prepričevanju referenta 
na občini so uporabili argument, da imajo osnovna sredstva: mreže, 
vilice, rampone itd, že v kleteh ali na svojih barkah. Sicer pa riba 
trikrat plava, v vodi, v olju (lahko oljčnem) in v vinu.

Zavist dveh Izolskih čevljarjev, bo ob tem branju popustila, saj je 
novo tlakovanje pred lokalom g. JUŽNJIČ naročila občina, da 
testira obnovljeni kamen. Ob uspešnem poiskusu, je pričakovati, 
novo tlakovanje in s tem tudi manj poškodovanih pet.

Oglasil se ie tudi g. Stepanov in poiasnil. da t.i. testni kamen ni 
primeren za Izolo, saj je premajhen in bi ga (svoje dni) osli s kopiti 
izruvali iz tal. Evo ga na

cTK-cAK
V senci evropskega nogometnega prvenstva, ki se je začelo te dni 
na Švedskem je  vsekakor turnir v malem nogometu Občinarjev 
Izole, Kopra in Pirana
Prvo kolo tu rn irja  je  potekalo v koprski občini, kjer je  im elo 
dom ače m oštvo več uspeha, naši Občinarji pa  si z  istim  številom  
točk delijo prvo m esto  pred Pirančani, ki so obe tekm i tesno 
izgubili.
Spektakl v Dekanih so popestrile predvsem "maržoretke" iz 
Koprske uprave in atraktivni udaci po nasprotnikovih nogah.
Po izjavah Izolskega selektorja M Kleve, je rezultat prvega kola 
realen odraz stanja na igrišču in ob njem. Za drugo kolo turnirja, ki 
bo na centralnem stadionu v Kortah (pri šoli) v petek 12.6 ob 18.00 
uri, pa napoveduje pohod na prvo mesto, saj bo ekipa opravila nekaj 
trening tekem in ob burnem navijanju naših maržoretk (kot bi 
rekel V-Ostrouška) uspeh ne bo izostal.
V tej nogometni mrzlici smo neuradno izvedeli, da bodo Pirančani, 
kot dodaten kriterij za sprejem na delo v upravo zahtevali še znanje 
nogometa.

Toto SCHILACI

TOMBOLADA ZAMENJALA BRIŠKOLADO 
Odločitev je bila pravilna, saj se je ob tomboli zabavalo veliko več 
udeležencev tradicionalnega srečanja v Ljubljanski ulici Guido 
Merlot je nakladah da je bilo kaj, Jožica in klapa so cvrli sardele in 
kuhali pedoče, Cotič je pobiral nagrado za nagrado, Vito je bil 
edini Ljubljančan v Ljubljanski, kasetofon še ni crknil, Frančeže je 
bil v formi. Končno poročilo: TUTTO OK.

La domenica del trentun maggio, la mia famiglia ed io, siamo 
andati a pranzare al ristorante ”RIBIČ”, Non abbiamo 
mangiato niente di particolare o di estremamente costoso, 
eppure alla fine il  conto che ci tenne presentato risaltava di 
461.000 lire, un prezzo evidentemente troppo alto per jejo’ che 
abbiamo consumato. Mi rattrista molto questo fatto, perche' e’ 
da molto tempo che vengo qui'. M i sono trovato sempre molto 
bene, perche’ la gente e' simpatica, abbiamo mohe conoscenze e 
molti amici.
Ho mangiato in tanti altri ristoranti e sono sempre stato 
trattato benisimo ed il conto era sempre onesto. Ho saputo che 
ciò' che mi e’ accaduto e' già' successo ad altre persóne. Se 
cose cosi' fossero capitate una sola volta poteva passare, ma 
visto che il  fatto si e’ ripetuto, bisogna andare fino in fondo, 
per poter salvare il buon nome di questo luogo a noi cosi’ 
caro e per salvaguardare i  futuri clienti di tali locali.
Muggia 07.06.1992 BULLO RENZO
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cIK-cAK
Oglasil se je  Radio Morje. Najprej kot Radio Monte Carlo, potem 
kot Radio Attività in na koncu kot CD plošča Erosa Ramazzotija. 
Ker je  v nadaljevanju crknil oddajnik ga boste te dni bolj slabo 
slišali, morda pa bo bolje po 4. juliju, ko bodo pripravili tiskovno 
konferenco in nanjo povabili ministra Kacina.
Studijo je  doma v Plenčičevi 6, oddajnika ima na Maliji (107,00 
FM) in pri Bolnišnici (93,40 FM), slišati pa ga bo od Črnega Kala 
do Novigrada.
Prijateljem v nesreči (frekvenca liber alles) želimo dober začetek 
in še boljše nadaljevanje.

Znova so se povišale najemnine poslovnih prostorov. Tej trditvi 
na stanovanjski ostro nasprotujejo in pravijo, da so se najemnine 
le uskladile z  republiško izračunano rastjo življenskih stroškov itd. 
Sploh imamo srečo. Izvršni svet je  tistim, ki ne bodo zmogli 
plačevanja obljubil kreditiranje plačevanja najemnine. Temu se 
drugače pravi: prefinjeno podržavljene družbene lastnine.

Ko smo na odkritju spomenika v parku spominov poslušali akad. 
kiparja Jožeta Pohlena se nam je  zdelo, da bi Dequel moral biti 
Izolan. Iz pripovedovanja smo namreč razbrali, da ga je  slavni 
kipar predvsem rad pil.

Ugotovitev mestnega šerifa: Zajebi take zakone. Če kdo pljune na 
tla ga to (po odloku) stane 500 tolarjev. Če meni pljune v faco mu 
niti kazni ne morem zaračunati.

Dunja Komljanec je  imela rojstni dan ravno na dan zasedanja 
izvršnega sveta. Zainteresirani bodo na zapisnik s seje počakali še 
malo, da se razkadi vonj po viskiju in se bodo udeleženci 
spomnili, kaj so pravzaprav sklenili.

Nadaljuje se panični beg občinskih kadrov. Rutinsko odhajanje 
kadrov z  oddelka za notranje zadeve (zadnja sta: Gregor in 
Dragica) je popestril še računalničar Beno. Optimisti bi rekli, da 
država umira, realisti pa opažajo, da se dokaj hitro regenerira.

Naš posebni ovaduh M.P(ni Military Police) se je  oborožil s 
fotoaparatom. Doslej ste pazili kaj govorite, odslej pazite tudi, 
kako zgledate.

Ta svojevrstni pogled na panoramo Izole je  delo fotografske
ga mojstra Rozmana, ki je  sicer zaposlen kot komunalni inš
pektor v izolski občini. Zlobneži so zdaj seveda pripomnili, 
da mu gre fotografija bolje od rok kot urejanje našega mesta, 
m i pa jim  moramo (po strokovni plati) dati prav. Kljub vse  
mu pa le nekaj informacij. Pokojni avtomobil je  bil (skupaj s 
še nekaj podobnimi) varno spravljen nad cesto, ki pelje iz  
Izole proti Belvederju, seveda brez lastnika in brez tistega, ki 
bi občini plačal stroške odvoza. In ker je  imel vse zastonj 
naj ima zastonj še zadnjo fotografijo svojega jeklenega lju
bimca.
Saj vemo, da nismo nič povedali, a saj slika pove več kot ti
soč besed.

Lep gliser, ki je  nadomestil Dioneo je v Izoli pristal le enkrat 
Odslej vozi naravnost do Pirana in Brionov, saj so v carinskem 
pomolu odkrili veliko luknjo. Tega se je  najbolj razveselil 
potapljač Sandi, ki od takšnih lukenj pravzaprav živi.

Marjan Kralj se je  odrekel načrtovanemu potovanju z  jadrnico 
do Amerike. Njegov partner (lastnik barke) Darko Milavec je  že 
poiskal zamenjavo in to v Ljubljani. Lahko bi rekli, da je  dobil 
republiško okrepitev.

Se vedno ni znano, kdo je  policaje nasral, da je  v Ljubljanski 
ulici nastavljena mina. Skrita naj bi bila v hladilniku z  ribami, ki 
je  zaparkiral celo ulico. Policaji so slabo razumeli. Anonimnež je  
hotel povedati, da si belo ribo lahko privoščijo le tisti, ki ne 
mislijo več dolgo živeti.

ACTIVA PRAVA P O S L O V N A  O D L O Č IT E V

JE PLAČEVANJE PREPROSTO 
.AČILO RAČUNOV ODLOŽENO 

5ČENJE VIŠJEGA LIMITA 
CO UPORABLJALI V TUJINI

Dobite jo v vseh poslovnih enotah 
SPLOŠNE BANKE KOPER

/O  splošna banka koper



V Izoli smo minule dni znova gostili Studente in profesorje ViSje 
Sole za socialne delavce iz Ljubljane, ki so po vsq Obali raziš 
kovali "narkomansko sceno”. V raziskavi o drogah in nasilju so za
jeli 50 odvisnežev in se z vsakom pogovarjali več kot uro s 
pomočjo preizkušenega vprašalnika, po katerme bodo delali Se v 
Mariboru in Ljubljani. Ugotovili so: - živtjenske situacije 
narkomanov se razlikujejo od življenja njihovih vrstnikov - viri do
hodkov so le občasni; preživljajo se s preprodajo drog, s priložnost
nim delom - živijo večioma pri starSih - večkrat so žrtve nasilja, 
tako institucionalnega (policija) in neformalnega nasilja na ulici; 
nikoli niso povzročitelji nasilja - več kot polovica anketiranih niko
li ni iskala institucionalne pomoči; tisti, ki so se za pomoč 
odločili, so izbirali najpogos teje zdravstvene domove in lekarne, 
manj pa centre za socialno delo ali bolnišnice.

Prvi dan akcije je  p o  sterilne igle in brizgalke prišlo  
osem  ljudi, tre tji dan ž e  24. Zadnji dan so rabljene začeli 
vračati.
Raziskovalci z  ljubljanske šole za socialne delavce so na 
Obalo prišli p rv ič  1985. leta. Tokrat jih  je  bilo v  Izoli 
in sosednjih krajih  sku p a j 25. Še bodo prišli, če jih  
bom o  le povabili.______________________________________

Udeleženci letošnjega tabora so nadaljevali lani začeto javnom 
nenjsko anketo o tem, kako ljudje, občani zaznavajo problem dro
ge. Ugotovili so: - ljudje so bolje informirani - o narkomaniji se 
lažje pogovarjajo kot pred letom dni - odnos do uživalcev drog je 
ostal nespremenjen; prevladuje podoba bolnika, človeka v težavah - 
tokratni anketiranci so menili, da zasvojenci ne motijo družbene 
skupnosti - prav tako ni prisotno stališče, da bi bila narkomanija 
problem samih narkomanov, ki bi zato morali tudi poskrbeti sami 
zase - večina podpira zamisel, da bi ljudem, ki jemljejo droge, brez 
plačno priskrbeli sterilne igle
Take akcije v svetu že poznajo, nekaj mesecev pa teče tudi v 
Sloveniji. Poskusno so se za to odločili tudi na letošnjem taboru so
cialnih delavcev. Tri dni so na posebni stojnici delili nove igle in 
brizgalke. Pokazalo se je, da bi bila trajnejša ali kar stalna možnost 
zelo potrebna.

' M. Muženič

Dr. M ilan K rek, K oper-”S  tak im i raziskavam i in anke
tam i podiram o tabu tem e o drogi. Ugotovitve lahko 
prispeva jo  k  tem u, da od  kampanjskega dela konkretne  
akcije usm irim o  tja, kjer so p o  trebne. Ljudje se še ved
no bojijo narkomanov, vendar pa skora j n i razlogov, da 
bi se jih  bali in  jih  izključevali iz  družbe.”

M M !
Leto dni je dolga ali pa kratka doba, kakorkoli jo vzameš. Če pri
merjamo lanski in letošnji junij v odnosu do pojava uživanja drog, 
se zdita kot dan in noč. Lani smo ob tem času še ugotavljali, kako 
neodzivno je okolje in kako se mnogokje sprenevedajo zatrjujoč, 
da tega problema v Izoli ni. Zdaj smo prišli tako daleč, da je do
mala celotna šolska populacija z vzgojitelji in starši vred eno 
zadnjih sobot pred koncem šole namenila točno temu, o čemer 
prej nismo hoteli ne slišati ne govoriti.
Sredi lanskega poletja je v skupščini padla ideja, da se mora s pro
blemom droge spopasti tako najvišje občinsko telo kot posa
mezne ustanove. Verjamem, da je bilo tedaj več takšnih, ki so na 
pobudo gledali s skepso, kar ob siceršniji zavzetosti za podobne 
predloge niti ni bilo nenavadna Očitno pa je, da izjeme rušijo pra
vila in da vztrajnost rojeva dobre rezultate.
Seštevek le-teh je dobro organizirana akcijska skupina različnih 
strokovnjakov ( pobudnik je bil Bojan Klančič), ki so se najprej 
spopadli z lastnim vedenjem in znanjem, si pripravili konkreten 
program in se šele potem odločili za ustrezen preventivni pro
gram, ki so ga bili in ga še bodo deležni šolski otroci.
Problem, o katerem zna največ povedati Vida Orbanič, zadolžena 
za zdravstveno preventivo, je, da šolski programi preventivnega 
posvetovanja in pogovora o drogah ne štejejo kot nekaj po

membnega, zatorej kot sestavni del učnega programa, temveč si 
je prostor za takšen pomenek treba izboriti na račun drugih 
predmetov in je to dejanje pravzaprav odvisno od učiteljev in od 
šole same. Kakorkoli že, minulo leto se je tudi v tem smishi izte
klo dobro, še več: s to temo so se otroci pozabavali tudi na kvizu 
in literarnem ter likovnem natečaju, vse skupaj pa je zaključek 
doseglo prav v soboto, na sklepni prireditvi v šoli in zatem v 
Kulturnem dom a
Ker zaslužnih ne gre zamolčati povejmo, kako so se odrezali 
najboljši:
V  k v izu  na temo-Zloraba drog so sodelovali 8.razredi O Š  
Vojka Šm uc, zm agala pa je  ekipa 8A razreda 
(predsednica je  Jovičič Maja), na O Š Dante A lighieri pa  
so učenci tekm ovali m ed  seboj, najboljša pa je  bila 
Šavron llenia.
Najboljši na literarnem  natečaju so bili: O roši Klara, 
A liškovič Elvisa, Sirnik Nataša in Orbanič Aljoša.
Na likovnem  natečaju se je  najbolj izkaza l Glasnovič 
Peter, k i  je  naredil cel pano z  več ko t 20 risbami, 
nagrajeni pa so b ili še: H am eršek Marko, Savarin Uroš, 
Z a jc  Tenej, Medica E dm ond, Š trukelj Tea, Radin Petra in 
Božič Andrej.
Prva velika uspešna akcija je mimo. Nabito poln Kulturni dom je 
pokazal, da vse skupaj ni bilo zaman, mnogi pa so o prireditvi, 
kjer je nastopilo veliko mladih, dejali, da je bila super. Akcijska 
skupina pa seveda še zdaleč ni končala niti svojega dela niti svoje
ga poslanstva. Še pred iztekom poletja nam obetajo poseben pro
stor v starem mestnem jedru in telefon, namenjen mladim v 
stiski ( starosti ne bodo strogo nadzorovali). O tem boste vse pra
vočasno izvedeli v Mandraču.
Zdaj vam moramo povedati še to, da te stvari niso zastonj in da 
je večji delež stroškov dela skupine pokrivala občina in pokazala, 
da ni malenkostna, za prireditev pa je svoje primaknil sponzor 
ADRIATIC, ki ga tako ali tako poznamo kot pogostega darovalca 
za takšne in podobne zadeve.
Prav je, da veste še to, da imamo v občini odslej tudi posebno na
lepko, ki bo na vseh plakatih opozaijala na problem odvisnosti in 
zasvojenosti in ki vam jo danes predstavtjamo tudi v Mandraču. 
Da problemov s tem sploh ni konec, pa vas spomnimo že v 
naslednji številki.
_______________________________________________ Neva Zajc
Klic k učinkovitejšemu ukrepanju prihaja v zadnjem času s 
plaže v Simonovem zalivu. Hotelsko podjetje je  plažo oddalo v 
najem zasebniku, tega pa očitno bolj zanima zaslužek na mla
dinskih večernih prireditvah kot pa skrb za plažo. Rezultat: 
Dobro obiskani petkovi in sobotni koncerti, rohnjenje motor
jev do jutranjih ur in vse pogostejše igle v travi, grmovju in 
celo mivki. Dobili smo dobro plesišče, izgubili smo plažo. M i
mogrede, ta sploh še nima uporabnega dovoljenja in po dose
danjih izkušnjah sodeč najemnika to niti ne skrbi preveč. Do
dajmo še, da je  v najemu tudi plaža Belvederja, kopališče na 
svetilniku pa je povsem zapuščeno. Bravo!

Odkrili smo jih skoraj slučajno. Skoraj zato, ker je vsem jasno, 
da obstajajo "kurirske baze”, kjer poteka mednarodna menjava 
trdih drog. Le najti jih ni tako preprosto. Po pivnici, svetilniku 
in Trgu padlih so baze prenešene bolj na skrita mesta, tokrat v 
industrijsko cono. Če bi verjeli v ostrejše sankcioniranje 
takšnega početja bi verjeli, da smo naredili dobro delo. Ker pa 
je, kot je, niti sami ne vemo, če smo naredili prav. Nekateri 
pravijo, da je bolje preprosto zamižati. Kaj menite Vi?

foto: D. N
ovakovič



... TUDI v kortAH
M edtem ko so se "spodnji” osnovnošolci ukvarjali z droga
m i, so v K ortah svoj odprti dan naravnali na poletno temo. 
Teden dni pred koncem  pouka je  tem a:”G rem o na m orje” 
povsem pripravna. K ortežanski osnovnošolci so se glede na 
zanim anje razdelili v dvanajst skupin: folklorno, ritm ično, 
glasbeno, dram sko, italijansko, kulinarično, scensko, dve 
tehnični skupini, skupino ročnih del, novinarsko in likovno 
skupino. Poleg štirih  učiteljic so kot mentorji sodelovali tudi 
starši in nekateri drugi gostje, m ed njim i Majda Suša, novi
narka P rim orskih novic, ki je vodila novinarsko skupino. Ta 
je pripravila šolski bilten, ki so ga natisnili kar v šolski 
zbornici. Tehnično nadarjeni učenci so izdelovali predmete 
iz školjk in jadrnice. Italijanska in dram ska skupina sta p ri
pravili skeča, prva v narečju, druga pa o tem , kako so se 
naše none kopale. Za dobro vzdušje so poskrbeli folkloristi, 
glasbeniki in člani ritm ične skupine. Potrudila se je  tudi 
scenska skupina, ki je  poskrbela za razstavo. Cisto za konec 
pa so m ojstri kuharji servirali m orsko kosilo: ocvrte sardele 
in krompirjevo solato. Kot je povedala Biserka Grabar, je  bil 
to dan, ki je  želel za nekaj u r povezati starše in učence.

Boštjan Štrasner

dan ODPRTIH vrat
Dan odprtih vrat na osnovni šoli Vojke Šm uc je  bil za 
m arsikaterega obiskovalca prijetno presenečenje. Poleg akcij 
o katerih pišemo v nadaljevanju je bil zanim iv in koristen 
obisk na sam i šoli, kjer so si starši ali m im oidoči ogledali 
kako poteka pouk v tej šoli, saj so lahko vstopali v 
posam ezne razrede in  kabinete, v kulturnem  dom u, kjer so 
podeljevali nagrade v posam eznih akcijah pa so nastopali 
mladi plesalci in glasbeniki, "zanim ivo je  bilo, saj sploh 
nism o im eli občutka, da gre za klasični šolski dan. Lepo bi 
bilo, da bi bili vsi šolski dnevi tako ustvarjalni” je povedal 
Rudi Bučar, učenec 8. razreda in pevec skupine Night 
Spirits. "Šola je  zares velika in verjam em , da je  v njej težko 
voditi delo tako, da ne bi prihajalo do občasnih 
nesporazum ov m ed učitelji, učenci in starši. Priznati pa 
m oram , da so m e s to prireditvijo zares presenetili. Vidi se, 
da znajo, če hočejo” je dodala m ati učenke 7. razreda te 
OŠ. ” Prireditev je  zelo uspela, zato vsem  udeležencem 
čestitam . Žal m i je, da m oram  pokrivati toliko področij in 
se ne m orem  posvetiti problem om  m ladih v takšni m eri kot 
si zaslužijo”, je po zbranih vtisih povedala Dunja 
Komljanec, članica IS zadolžena za družbene dejavnosti.

VELIKI - MALI M ATURANTI - VELIKI - MALI M ATURANTI
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Pri NK Belvedur Izola 
imajo nenehne težave s slo
vesnostmi. Pravzaprav zan
je vedno zm anjka časa. 
Tako so tudi priložnostno 
obdaritev dosedanjih pred
sednikov NK Izola opravili 
dokaj tiho, pred domačo 
tekmo s Primorjem.
Prišli so skoraj vsi predsed
niki, od prvega, Gina Gob
ba, do sedanjega, Vinka 
Gregoriča, ki pa še ni na 
vrsti za priznanja, saj ga 
čaka, skupaj z upravo še 
veliko zahtevnega dela. 
Vsem nagrajencem česti
tamo tudi mi.

Sreda popoldne, lahko 
pa bi bil katerikoli 
drugi dan v tednu. Na 
nogometnem stadionu 
igralci nabirajo kilo 
metre in trenirajo z 
žogo, le občasno je 
slišati povzdignjeni 
glas treneija Marjona. 

Prvenstvo je sicer pred koncem (manjka le 
še tekma z Olimpijo v Ljubljani) in ekipa je 
osvojila najmanj 3. mesto, vendar treningi 
niso nič manj naporni. Vse to dokazuje, da 
namerava moštvo tudi naslednjo sezono kro
jiti vrh državnega prvenstva, skupaj z Mari
borom in Olimpijo, ki sta (po imenih in tra
diciji) večja kluba, saj je za njima veliko 
mesto in močno gospodarstvo. Poleg tega pa 
Izolo čaka tudi nastop v evropskem pokalu 
UEFA, saj je ugoden razplet pokalnega 
tekmovanja tretjeuvrščeno ekipo popeljal na 
evropsko sceno.
Odveč je praviti, da gre za največji uspeh 
izolskega nogometa doslej, to pa pomeni, da 
se za Izolo zanima vse več dobrih slo
venskih nogometašev. Kot nam je povedal 
predsednik Vinko Gregorič bodo ohranili 
jedro ekipe, saj je  ta kvalitetna in uigrana, 
morebitnim okrepitvam pa ne bodo 
obljubljali odkupnine, saj jim  je več do tega, 
da igralci prejemajo redne premije, kot pa, 
da z enkratnim plačilom odkupnine dobijo 
kasneje nemotiviranega igralca. Med tistimi, 
ki se zanimajo za pristop k Izoli so: Zobec, 
Rudonja in Benedejčič iz Kopra, vendar gre 
le za izražene želje o katerih še niso niti go
vorili. V klubu se namreč zavedajo, da ima
jo v ozadju kvalitetne mlade igralce, ki bodo 
čez 3 do 4 leta lahko že vstopali v prvo eki
p a
V klubu so tudi seznanjeni s ponudbo za 
gradnjo novega stadiona v Kamnolomu in te 
dni pričakujejo idejne osnutke zanj, vendar 
je vse to še v fazi projektov in želja, saj bi 
gradnja terjala velika finančna sredstva, ki 
jih klub seveda nima, zato pa sponzor Nevio 
Tripar ni čisto brez idej.
Izolani smo imeli tudi tri državne repre
zentante, ki so nastopili v Estoniji, to so: Per- 
kat, Ružnič in Tosič, preseneča pa odločitev 
selektorja Prašnikarja, da v reprezentanco ne 
vpokliče Želka, ki je nedvomno najbolj dov
ršen igralec slovenske lige.
Izolani so bili kot domačini izredno ne
gostoljubni, saj so kar I6-krat zmagali in le 
4-krat remizirali, pred lokalnimi tekmeci iz 
Kopra pa so kar za 13 točk, kar je  prava 
duševna hrana domačim navijačem, še po- 
sebtj "Ribarom”, ki pa jih je že prijela po
letna utrujenost in odhajajo na tekme bolj iz 
dolgega časa kot zaradi posebnega spektakla. 
Odnosi med navijači in khibom so se med 
letom uredili, še posebej zato, ker se klub ni 
spustil v razne zakulisne igre, ki so jih mno
gi "vsevedi” napovedovali ( prodana tekma 
v Lendavi za plačane priprave, oddane točke 
trboveljčanom, odrešilna točka Primorju 
itd.). Te napovedi so se izkazale kot natolce
vanja, saj so Izolani vse tekme odigrali mo
tivirano in odgovorna, zato gredo igralcem,

Izolani so prejšnji teden gostovali v Italiji 
in odigrali dve težki prijateljski tekmi. Z 
novim prvoligašem Brescio so izgubili 2:0 
(2:0). aan kasneje pa z drugoligašem 
Lucchesejem 4:2 (3:1). Gola sta
dosegla Mekič in Gregorič.
Na prvi tekmi sta se poškodovala Ružnič 
in Zelko, vendar je ocena nastopa 
ugodna, samo gostovanje pa je bilo 
vsekakor koristno za preverjanje realne 
vrednosti ekipe, ki prav letos vstopa tudi 
v evropski rang tekmovanja.

Pomlad je  čas, ko se 
veslači, po napornih 
treningih v telovadnici 
in veslarni "vrnejo” v 

svoje naravno okolje - na morje, poletje pa je 
tudi čas pom em bnih tekmovanj. Letošnje re
gate so pokazale, da so tudi to zim o dobro de
lali, saj so nanizali celo vrsto odličnih rezulta
tov.
Na koprski regati so v konkurenci klubov iz 
Italije, Avstrije, Hrvaške in Slovenije prem oč
no osvojili 1. mesto. Osvojili so kar 193 točk in 
za 66 točk prehiteli domači Nautilus, ter za 
122 toč Saturnio iz Trsta. V posam ični 
konkurenci so zmagali: Igor Božeglav v 
članskem  enojcu, Tul in M ožina pri m ladincih 
v dvojnem dvojcu in M artina Kočevar v 
enojcu članic. Mladi Erik Tul je  v m ladinskem  
enojcu osvojil 2. mesto in zaostal le za italija- 
nom  Massarijem, ki je  leta 1991 na svetovnem 
m ladinskem  prvenstvu osvojil srebrno m edal
jo. V kategoriji letnikov 1980 je prvo mesto 
osvojil Dam jan 1 lorvat.
Od izolskih veslačev lahko Božeglav in Tul 
pričakujeta uvrstitev v državno reprezentanco, 
ki bo avgusta odpotovala na Svetovno 
prvenstvo v Kanado. Božeglav bo tekmoval v 
kategoriji lahkih veslačev, Tul pa m ed m ladin
c i  Veliko pozornost v klubu namenjajo novim  
generacijam veslačev, saj imajo v šoli veslanja 
kar 2 letnika v katerih je kar 42 m ladih 
veslačev in veslačic, m edtem  ko je  aktivnih 
tekmovalcev skupaj 18. Kljub nenehnim  teža
vam  finančno še nekako shajajo in se uspešno 
otepajo dolgov.
Sicer pa ta m asec začenjajo nov tečaj veslanja. 
Vpisujejo učence četrtih , izjem om a pa tudi 3 
razredov OŠ. Prijave sprejemata: Miran Blaži- 
na v parku Arrigoni (62-419) ter Mihaela 
Božeglav (61-684 popoldne in zvečer).

Odbojkaiji Izole se se 
zadnji trenutek rešili izpa
da iz 1. slovenske lige, če
prav so pred začetkom li
gaškega tekmovanja 
načrtovali, da bodo nekje 

v sredini lestvice. Seveda je teorija eno, 
praksa pa drugo in pomlajena ekipa je ime
la kar veliko težav, da je prišla do rešilnih 
točk. Seveda tudi njih tarejo finančne teža
ve, bolj kot to pa . jih ovira uporaba športne 
dvorane, tako da se že pripravljajo, da bodo 
v novi sezoni igrali v dvorani v Luciji, za 
razmah tega športa v Izoli to seveda ne bo 
dobro, vendar žal ne gre drugače. Delno 
bodo to popravili z ureditvijo peščenih 
igrišč v San Simonu, kjer naj bi uredili slo
venski center za Beach volley. Če seveda 
pred tem plaža ne bo povsem zavožena, saj 
so že naleteli na igle, odvržene v mivka

ŠPORTNIKI ZA 
BEGUNCE

Športna dvorana Izola, 23, jHnij 1992 
NASTOttLIO MALONOCOMEHNE EKIPE

VETERANI i SODNIKI 
ZMAJČKI : NOVINARJI 

PM Izola ; KORTE 
Uprava NK : Uprava RK 

RIBARI ; TIFOZI 
NK IZOLA t NK KOPER 

Izkupiček je namenjen nakupu 
hrane za begunce v Izoli.

Kljub temu, da rokometaši že vrsto let 
delujejo v senci nogometašev pa so dosegli 
nekaj vrhunskih rezultatov in do nedavnega 
je bila Izola vendarle "rokometno mesto”. V 
spominu ostaja odlična ženska generacija iz 
80-tih let, ki se je borila za vstop v 2.
zvezno ligo, pa tudi odlični nastopi moške

ekipe v Slovenski 
rokometni ligi. Takšnih 
uspehov je bilo zadnja 
leta manj, zato pa toliko 
več težav, predvsem 
finančne in kadrovske 
narave. Še najbolj 
uspešna so bila dekleta, 
ki so v SRL - zahod 

osvojila 2. mesto in se tako uvrstila v 
superligo, ki pa ni potrjena, saj bo 
Rokometna zveza 27. junija odločala o 
novem sistemu tekmovanja.
Uvrstitev v višji rang tekmovanja je bil tudi 
cilj te ekipe, saj sta se dve odlični igralki, 
Tičičeva in Škofova, po nekajletnem igranju 
pri Belinka Olimpiji, vrnili v matični klub. 
Prav ti dve, skupaj z mladinsko 
reprezentantko Patricijo Lakošeljac, tvorita 
gonilno jedro te mlade ekipe, ki bi 
zanesljivo uspešno nastopala tudi v višjem 
rangu tekmovanja. Lepa prihodnost se 
obeta izolskemu ženskemu rokometu v 
naslednjih sezonah, saj imajo zelo dobro 
kadetsko in pionirsko ekipo, ki sta to soboto 
in nedeljo nastopili na finalnih turnirjih za 
prvi državni naslov.
Več težav je z moško ekipo, saj ji je grozil 
celo razpad, zdaj pa je močno pomlajena 
(povprečna starost je 17 let) in tudi z njo 
načrtujejo skorajšnjo uvrstitev v moško 
superligo, ki ni nedosegljiva Igralci, ki bi 
morali igrati še v mladinski in kadetski ligi 
nastopajo v 1. SRL in si nabirajo izkušnje. 
Letos so bili sicer predzadnji, vendar zaradi 
spremenjenega sistema tekmovanja ne bodo 
izpadli iz lige. Rezultati drugega dela 
prvenstva kažejo, da ekipa dozoreva, saj niso 
več izgubljali s 15 goli razlike, kot se je 
dogajalo v prvem delu. V klubu pravijo, da 
se dela ne bojijo, da imajo za 200 in več 
igralcev v različnih kategorijah dovolj 
strokovnih delavcev (skupaj sedem), tarejo 
pa jih predvsem finančne težave, saj nimajo 
pravega sponzorja, ki bi jim  pomagal k še 
večjim uspehom. Še zanimivost: Izola je 
edina, ki ima v Sloveniji združeno moško in 
žensko ekipo, kar je seveda finančno in 
organizacijsko zahtevno, vendar je delo 
zastavljeno tako, da bodo s tem načinom 
organiziranja vstrajali Se naprej.

G regorčičeva 48

25 VRST 
PRAŽENE IN SUROVE KAVE, 
ZMLETE IN KAVE V ZRNIU 

odprto 
830-12.00 in 16.00-20.00 

sobota 
8.00-12.00 in 16.00-19.00

STRAN 
JE 

UREDIL 
M

LADEN 
SIR

O
TIČ
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COLOR LABORATORY 
T o m a ž i č e v a  10 
6 6 3 1 0  IZOLA 
t e l . : 0 6 6 / 6 3 - 5 5 2  int. 3 9 2
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0 6 6 / 6 5 - 2 5 0

G ROSIST
B A J T  M IL O V A N  

Izola, Dantejeva 2

Prjatli, obrodile so trte...

Tudi v najbolj slavnostnih  
trenutkih Slovenci ne m orem o  
brez dobre kapljice.
Vrhunska vina in žgane pijače 
ter brezalkoholni napitki, ki jih 
boste postregli v takšnih  
trenutkih, so naša skrb.

Zaupajte nam  !

Za žalost in za veselje, za ljubezen in za slovo, za 
pozornost in za navado, za pozdrav in za slovo je 

dovolj en cvet.
Pri nas jih imamo veliko. A če želite samo enega 

vam ga bomo pomagali izbrati.
Vsak dan N O N  STOP 

ob nedeljah od 8. do 11. ure 
KRISTANOV TRG  4, Tel. 61-606_____________
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Ne dovolite, da bi slabovidni vstopili v 
novo stoletje. Izm erite si dioptrijo, kupite 

prava očala ali leče, bodite gospodar 
svojega pogleda.

Z  najsodobnejšo elektroniko pom agam o 
tam , kjer človeški um  ne doseže.

A sm o vseeno ohranilii hum an odnos do 
tistih, ki iščete takšno pom oč.

POTO OPTI K A RIO - Ljubljanska 24, 
Tel.61-403 

Fotografija je naša stara ljubezen. S 
sodobnim i stroji sm o jo približali 
zahtevam  časa - Vašim zahtevam.

&
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MESEC RAFT ING A 
20. jun ij 1992 

Rafting žur (spust s splavi po Soči) 
Pohitite s prijavami 

DNEVI TENISA 
Brezplačno testiranje loparjev v San Simonu 

Popust v športni trgovini 
NEDELJA ODPRTO 
Tel./fax. 066/65-650  _______

KMETOVALCI
REPUBLIKA SLOVENIJA  
Občina hola
Sekretariat za občo upravo 
Številka: 402-6\8S Datum: 10.06.1992 
Na podlagi 6. člena Pravilnika o 
finančnih intervencijah za ohranjanje in 
razvoj kmetijstva ter pridobivanje hrane 
v občini Izola (Uradne objave št. 2I\87) 
in na podlagi sklepa izvršnega sveta 
Skupščine občine Izola z  dne 9.6.1992 
Sekretariat za občo upravo razpisuje 
NATEČAJ za dodelitev nepovratnih
sredstev za intervencije v kmetijstvu_____
Vsebina in pogoji razpisa:
1. Višina razpisanih sredstev znaša

2.500.000,00 Sit

- sadjarstvo in vinogradništvo :
30% regres za sadike oz. trsne cepljenke

- vrtnarstvo :
50% regres za sadike, 50% regres za 
rastlinjake, 50% regres za folijo
- živinoreja :
regres do 30% za umetno osemenjevanje 
krav, 30% regres za seme travno deteljne 
mešanice

2. Na razpis se lahko prijavijo kmetijski 
proizvajalci, k i imajo zemljišče, oz. 
proizvodnjo v občini Izola
3. Prednost pri dodelitvi regresa bodo 
imeli interesenti: - katerim kmetijstvo 
predstavlja edini vir dohodka - kateri 
bodo zasadili večje komplekse - imajo 
primernejšo lego za nasad ter 
pripravljeno zemljišče
4. Vloga mora vsebovati: - naslov nosilca,
- dokazilo o razpolaganju z  zemljiščem, 
velikost in lokacija zemljišča - morebitna 
dokazila o statusu prosilca - zapisnik o 
terenskem ogledu in mnenja kmetijske 
svetovalne službe - predračun
5. Vloge za dodelitev sredstev sprejema 
Sekretariat za občo upravo občine Izola, 
Odbor za kmetijstvo, Kidričevo nabrežje 
8 do IS. julija 1992 6. Vloge bodo 
obravnavane 2 krat letno in sicer v 
avgustu in decembru 1992.

Sekretar Branko Andrejašič, dipl, prav.

UČENCI !
POLETNE POČITNICE 1992

p o l e t n a  S o l a  o d b o j k e _______
Julij-Avgust , Plaža Simonov zaliv 
Začetek od 29. 6 do 13. 7 
Nadaljevalni od 27.7. do 10.8.
Prijave: OŠ Vojke Šmuc vsak petek 
od I9.do20 ure
JADRALNI TEČAJ________________
Julij-Avgust-JK Burja (Arrigoni) 
Začetek: 15. julija ob 9.00 
pred JK Burja Izola 
Prijave: JK Burja 15. julija 
KOLESARJENJE Z 
GORSKIMI KOLESI
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Junij-Julij
Vsak torek in četrtek dopoldne in 
popoldne.
Prvi Start 25. junija pred strelskim
domom (športna dvorana) ob 9.uri
ŠPORTNI TABOR V SEVNICI
2.-8.7. prva skupina
14.-20.7. druga skupina
Program: Učenje plavanja in tenisa,
športne igre z žogo
Prijave: Tone Barič (Šport Maestral)
od 17. do 18 ure v prostorih ZTKD
(tel. 61-013)



DOM JE DRAGOCEN
wm m  Tako. n a p o s le d  sm o  d o m a la  vsi dob ili m ožnost, d a  o d k u p im o  stanovan ja  ali 
stanovan jske hiše. v katerih živim o. Im eli b o m o  lasten, čisto svoj d o m . K prijetnim  
o b č u tk o m  se  p re j ali slej prikrade skrb z a  vzdrževan je  lastnine, p la č ila  popravil, 
p re d v se m  p a  nas skrbijo škode , ki n e n a p o v e d a n o  osušijo ž e p e  in denarnice.

V ab im o  Vas. d a  d e l  skrbi od lo žite  n a  n a ša  ram ena . Pripravili sm o  zavarova lno  
PONUDBO ZA STANOVANJSKE BLOKE. N a m e n je n a  je  skup inskem u zavarovanju  
s ta n o va n jskeg a  ob jek ta . Skup ine  lo č u je m o  v d v e  velikosti: d o  d e se t in v e č  kakor d e se t  
stanovanjskih enot.

S p o n u d b o  prihajajo tudi ugodnosti: 10% p o p u s t v prim erih, ko  j e  zavarovan je  
sklenilo  v e č  kakor d e se t stanovanj, in d o d a tn ih  10% pri en kra tn em  p lač ilu  prem ije. N a  
tra janje zava ro va n ja  v a m  b o m o  kakor o b iča jn o  odobrili tud i p o g o d b e n i  popust. Z 
d ev izn o  k lavzu lo  sm o  zagotovili, d a  b o d o  zavarova lne  vso te  ohranile vrednost.

■ ■ ■  In ka j v seb u je  p o n u d b a ?
Lastniki stanovanj v stanovanjskih blokih lahko v skup inskem  p a k e tu  sklenejo:

-  p o ža rn o  zavarovan je  b lo k a  ( osnovno in d o d a tn a  zavarovan ja  n a  I. riziko ). 
g ra d b e n i o b jek t za va ru jem o  v celoti,- s ten e  stanovanj skupa j z  idea ln im i deli.

-  stro jelom no zavarovan je  (  z a  v e č  kakor  7 0  stanovanjskih en o t ). s ka terim i 
za va ru jem o  vse sk u p n e  stroje, n aprave , a p a ra te  in instalacije

-  zavarovan je  sp lo šn e  civilne odgovornosti z a  stanovanjske b loke, v katerih j e  
vgra jeno  o se b n o  d v ig a lo

-  zavarovan je  sp lo šn e  civ ilne odgovornosti ( z a  p o šk o d b o  ali sm rt o se b  in 
p o š k o d b o  stvari )

m m m  N anizali sm o  v a m  osnovne in form acije  o  naši p o nudb i, ki p o v e d o  le. d a  je  
za n im iva  in u g o d n a . Zanesljivo im a te  ž e  pripravljenih vrsto vprašanj, n a  ka tera  v a m  
b o m o  z  vese ljem  odgovorili. Zavrtite te le fon  in dogovorili se  b o m o  za  n a ta n čn e jša  
pojasnila . N asv iden je

a g e n t ,  d  o o
pooblaščena agencija  
Cankarjev drevored 4. izola 
tel.: 6 3 -6 7 7

I
Adriatic
zavarovalna družba d.d. 
assicurazioni s.p.a.

J w w m o jw k a  h r a n il n i c a

f
TEL (066) 38-010 

Poslovalnice Koper
 ir.kkAksicrro

(Ogrlica) 
TEL. 3S-03S 

GORTANOV TRG 
(Obrtni dom) 
TEL 21-182

jjfIBA
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Prav kmalu bomo naslovom in telefonskim 
številkam dodali tudi novega.

V Pitonijevi ulici (  nad avtobusno postajo )  
že  dokončujemo našo 

NOVO POSLOVALNICO.
V njej Vam bomo nudili vse finančne storitve, 

od hranilništva do plačilne kartice, pri nas 
boste lahko odprli žiro in tekoči račun, 

dvigovali pokojnino, iskali nasvete in sploh 
varčno in uspešno ravnali z  Vašim denarjem. 
Obrtnikom nudimo ugodne kratkoročne in 

lombardne kredite.
Še nekaj dni in odprli bomo vrata.

Naj jih prestopi vsaj Vaša radovednost!

ODGOVOR: Prejeli smo 
presenetljivo malo točnih 
odgovorov. Svetovno
prvenstvo v jadranju bo od 
28.6. do 12.7.1992, ž,reb pa je  
majico Guns’n Roscs dode
lil NEDI ANTONČIČ, B. 
Kraigherja 11, Izola.
Neda, javi se v 
GRAFFIT-u.
VPRAŠANJE: Na fotografiji 
je  možakar, ki je  na tombo- 
ladi počel nekaj prepoveda
nega. a) Gledal, kaj mu je 
padlo v kozarec, b) Skušal 
prižgati taborni ogenj, č) 
Skrivaj točil vino. Obkrožite 
pravi odgovor in ga pošljite 
na naslov: Mandrač, Veliki 
trg i.
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